

<h1 style="text-align: center;">亚热带水土保持</h1> <p style="text-align: center;">(季刊) 第 29 卷第 4 期 (总第 114 期)</p>		<p>石灰改良崩岗岩土体无侧限抗压强度研究 ..... 卫 杰,姚 娜,程艳辉,等(1)</p> <p>福建省宁德市水土保持区划及治理模式探讨 ..... 牛振华,张钰娴,方 耘(8)</p> <p>花溪河流域景观格局变化与水土流失相关性研究 ..... 代克志,向 刚,胡 锋,等(11)</p> <p>福建省长汀县崩岗不同植被盖度下土壤机械组成 ..... 谢炎敏(18)</p>
<p style="text-align: center;">《亚热带水土保持》编委会</p> <p>顾 问:刘 震 吴章云 廖纯艳 张金池 黄炎和</p> <p>主 任:林 捷</p> <p>副 主 任:施志群 陈善沐 杨玉盛</p> <p>委 员:(按姓氏笔画为序) 马祥庆 王维明 叶功富 史志刚 何丙辉 陈名实 陈志彪 陈树群 李 凤 林敬兰 罗寿泰 郑本暖 查 轩 聂碧娟 蔡崇法</p> <p>主 编:陈善沐</p> <p>副 主 编:聂碧娟</p> <p>责 任 编 辑:林恩标</p>	<p style="text-align: center;">试验研究</p>	<p>鄂西山区坡耕地分布格局与环境因子的关系 ..... 聂斌斌,杨 伟,李 璐,等(23)</p> <p>基于 GIS 的福州市滑坡灾害综合风险评估 ..... 林金煌,余锦慧(28)</p> <p>福建省宁化县紫色土区不同水保措施减流减沙效应初探 ..... 熊 伟(33)</p>
<p>主办单位:福建省水土保持委员会 福建省水土保持学会</p> <p>编辑:《亚热带水土保持》编辑部 福州市铜盘路 6 号</p> <p>邮政编码:350003</p> <p>电话:0591 - 87812785</p> <p>E-mail: fjstbc@126.com</p> <p>印刷:福州鹏飞数码印刷有限公司</p> <p>2017 年 12 月 31 日在福州出版</p>	<p style="text-align: center;">综合治理</p>	<p>科学保护与发展水利水电水保“三位一体系统工程” 创新理念为实行河长制管理提供技术决策 ... 杨家坦(37)</p> <p>湖北省生态旅游型小流域综合治理模式探索 ..... 赵 辉,郭文慧,齐文杏,等(41)</p> <p>福建省龙岩市水土流失治理多元化投入机制建设的几点思考 ..... 黄文侃 45)</p>
	<p style="text-align: center;">开发建设 项目水土 保 持</p>	<p>新建太原至焦作城际铁路水土保持措施探讨 ..... 宋 珺 ,翟伟锋(48)</p> <p>开发建设项目水土保持技术规范的模糊问题与实例分析 ..... 莫春华(52)</p> <p>地铁项目水土流失特点及水土保持临时措施探讨 ..... 王峰利 ,宋松柏(56)</p> <p>城市河涌整治工程水土保持措施设计探讨 ..... 周杰兴 (59)</p> <p>渔光互补发电项目水土保持设计探讨 ..... 寇小华 李玉伟(62)</p> <p>浅析福建省风电项目建设水土流失问题与防治措施布局 ..... 陈连可(66)</p> <p>湖北西部山区输变电项目土地复垦措施初探 ..... 吴 茜,姚 娜,王 晖,等(69)</p>
	<p style="text-align: center;">封 面</p>	<p>福建省尤溪侠天下 ..... 梁长明 摄</p>

# Subtropical Soil & Water Conservation

## CONTENTS

No. 4 2017

### Experiments & Research

- Study on the Unconfined Compressive Strength of Rock Soil in the Collapsing Areas Improved by the Lime ..... Wei Jie, Yao Na & Cheng Yanhui, ect. (1)
- Research on Regionalization and Management Model of Soil and Water Conservation in Ningde Municipality of Fujian Province ..... Niu Zhenhua, Zhang Yuxian & Fang Yun (8)
- Study on the Correlation between Landscape Pattern Change and Soil Erosion in Huaxi River Watershed ..... Dai Kezhi, Xiang Gang, Hu Feng, ect. (11)
- Soil Mechanical Composition under Different Vegetation Coverage in the Collapsing Areas of Changting County, Fujian Province ..... Xie Yanmin (18)
- The Relationship between Distribution Pattern and Environmental Factors of the Slope Arable Land in the Mountainous Areas of Western Part of Hubei Province ..... Nie Binbin, Yang Wei, Li Lu, etc. (23)
- Integrated Risk Assessment of Landslide Hazard in Fuzhou Municipality based on the GIS Technique ..... Lin Jinhuang & Yu Jinhui (28)
- Initial Study on the Runoff and Sediment Reduction Effect by Different Soil and Water Conservation Measures in the Purple Soil Areas of Ninghua County, Fujian Province ..... Xiong Wei (33)

### Comprehensive Management

- Scientific Protection and Development of the Innovative Idea on Trinity System Engineering of Water conservancy, Hydropower and Water Conservation, Providing the Technical Decision for the Administration of River – leader System ..... Yang Jiatao (37)
- Probe into the Comprehensive Management Model for the Eco – tourism Type Small Watershed in Hubei Province ..... Zhao Hui, Guo Wenhui, Qi Wenxing, etc. (41)
- Thinking on the Development of Diversified Input Mechanism in Soil Erosion Management of Longyan Municipality, Fujian Province ..... Huang Wenlv (45)

### Soil Conservation in the Construction Projects

- Study on the Soil Conservation Measures for the Newly Constructed Intercity Railway (Taiyuan Municipality to Jiaozuo City) ..... Song Jun & Zhai Weifeng (48)
- Fuzzy Problems and Example Analysis on the Soil Conservation Technical Standard in the Construction Projects ..... Mo Chunhua (52)
- Study on the Soil Erosion Characteristics and the Soil Conservation Temporary Measures for the Metro Project ..... Wang Fengli & Song Songbai (56)
- Study on the Soil Conservation Measures Design in the Urban River Regulation Projects ..... Zhou Jiexing (59)
- Study on the Soil Conservation Design for the Fishery and Light Complementary Power Generation Project ..... Kou Xiaohua & Li Yuwei (62)
- Initial Analysis on the Soil Erosion Problems and Prevention Measures Layout in the Wind Power Construction Project of Fujian Province ..... Chen Lianke (66)
- Initial Study on the Land Reclamation Measures of the Power Transmission and Transformation Project in the Western Mountainous Areas of Hubei Province ..... Wu Qian, Yao Na, Wang Hui, etc. (69)